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Il Messaggero:
“Veneto Banca” ºi
“Popolare di Vicenza”
au depus la BCE
planul de fuziune

“Banca Popolare di Vicenza” ºi
“Veneto Banca” au depus la Banca
Centralã Europeanã (BCE) un pro-
iect de plan de fuziune care include o
nouã injecþie de capital de 4-5 mi-
liarde de euro, anunþã publicaþia Il
Messaggero, fãrã sã citeze sursa in-
formaþiei.

Conform ziarului italian, proiec-
tul a fost înaintat ºi autoritãþilor de
concurenþã din Uniunea Europeanã
în vederea obþinerii aprobãrii unei
investiþii din partea statului italian în
cele douã bãnci regionale cu
probleme.

Il Messaggero mai scrie cã planul,
pregãtit de directorul executiv al
“Popolare di Vicenza”, Fabrizio
Viola, mai prevede crearea unei bãnci
“rele” care va absorbi creditele ne-
performante din portofoliile celor
douã instituþii, care însumeazã 9 mi-
liarde de euro.

Oficialii “Popolare di Vicenza” ºi
“Veneto Banca” nu au fãcut vreo de-
eclaraþie cu privire la cele publicate
de cotidianul italian.

“Veneto Banca” ºi “Banca Popo-
lare di Vicenza” au de câþiva ani pro-
bleme cu lichiditãþile ºi capitalul.
Cele douã bãnci au fost preluate anul
trecut de Atlante, fondul înfiinþat de
instituþiile financiare italiene pentru
sprijinirea bãncilor cu probleme.
Dar cele douã bãnci au în continuare
dificultãþi.

V.R.

Ministerul Energiei:
“Memorandumul cu Rompetrol,
prelungit pânã în aprilie”
l În acest interval de timp, urmeazã sã se discute
un nou calendar al implementãrii prevederilor
Memorandumului, potrivit Ministerului

Memorandumul de înþe-
legere încheiat, în 2013,
între statul român ºi fostul

The Rompetrol Group NV a fost pre-
lungit pânã la 1 aprilie ºi urmeazã sã
fie stabilit un nou calendar al imple-
mentãrii sale, potrivit unui rãspuns
transmis de Ministerul Energiei, la
solicitarea ziarului “BURSA” .

“Printr-un act adiþional, încheiat

în data de 30.12.2016, Memorandu-
mul de Înþelegere dintre statul român
ºi fostul The Rompetrol Group NV, a
fost prelungit cu o perioadã de 3 luni,
începând cu data de 01.01.2017”,
ne-au transmis reprezentanþii Minis-
terului, adãugând: “În acest interval
de timp, urmeazã a se discuta aspecte
legate de implementarea Memoran-
dumului de Înþelegere, inclusiv un
nou calendar al implementãrii pre-
vederilor acestuia, urmând ca terme-
nul limitã pentru îndeplinirea efecti-
vã a operaþiunilor de implementare a
Memorandumului sã fie stabilit în
funcþie de calendarul convenit”.

ADINA ARDELEANU

(continuare în pagina 15)

PRIMELE REZULTATE DUPÃ LISTARE

MedLife a intrat pe pierdere, în 2016
l Compania a înregistrat cheltuieli nerecurente, de 12,8 milioane de lei
l Profitul operaþional, în scãdere cu 34% l Costurile MedLife pentru
listare, 2,3 milioane de lei

MedLife, proaspãt listatã la
BVB, a înregistrat o pier-
dere de 1,66 milioane de

lei, anul trecut, faþã de un profit de
9,9 milioane de lei, în 2015, con-
form raportului preliminar transmis,
ieri, Bursei de Valori Bucureºti.

Profitul operaþional a marcat o
scãdere de 34%, anul trecut, la 19,13
milioane de lei, pe fondul unei cifre
de afaceri în creºtere cu 28,9%, pânã
la 503 milioane lei.

Societatea precizeazã, în raportul
prezentat, cã anul trecut a înregistrat

cheltuieli nerecurente, de 12,8
milioane de lei.

Între acestea, o sumã de 2,3 milioa-
ne de lei a fost reprezentatã de costul
achiziþiilor, care, potrivit companiei,
include cheltuielile realizate în legã-
turã cu raporturile externe de due dil-
ligence efectuate pentru societãþile
þintã, acoperind situaþii financiare,
taxele ºi situaþia legalã, costurile în
relaþie cu raporturile specializate ne-
cesare pentru calculele cu preþul alo-
cat achiziþiei, cât ºi costurile cu ser-
viciile de consultanþã juridicã în re-

laþie cu semnarea ºi încheierea tran-
zacþiilor încheiate în aceste perioa-
de. Costurile externe ale achiziþiilor
abandonate sunt de asemenea
incluse.

În 2016, Grupul a intrat într-o
nouã schemã de finanþare de 10 mi-
lioane de euro cu International Fi-
nance Corporation, membrã a Gru-
pului Bãncii Mondiale, iar costurile
aferente implementãrii acestei finan-
þãri au fost suportate de cãtre Grup.

A.A.

(continuare în pagina 15)

GRAM AUR = 167,6952 RON FRANC ELVEÞIAN = 4,2233 RON EURO = 4,5048 RON DOLAR = 4,2426 RON

ÎNCEPÂND CU APROXIMATIV DOUÃ LUNI ÎNAINTE DE
ÎNAINTAREA CERERII DE INTRARE ÎN INSOLVENÞÃ,

Preþul acþiunii Romcab a livrat
cel puþin cinci semnale de vânzare

Evoluþia acþiunilor Romcab SA
(MCAB), listate la categoria Stan-
dard a Bursei de Valori Bucureºti
(BVB), a început sã emitã multiple

semnale de vânzare, începând cu
aproximativ douã luni înainte ca so-
cietatea sã înainteze Tribunalului
Mureº cererea de intrare în insolven-

þã, în data de 10 februarie 2017.
Utilizând concepte de analizã teh-

nicã simplã, se pot identifica cel pu-
þin cinci semnale de vânzare pe care
preþul MCAB a început sã le livreze
începând cu luna decembrie a anului
trecut.

Astfel, primul semnal, apãrut la
8,26 lei/acþiune, a venit în data de 27
decembrie 2016, când preþul a închis
pentru a doua zi din ultimele trei sub
Suportul local (S1) situat la un nivel
de aproximativ 8,6 lei. Suportul re-
prezintã un nivel al preþului ce acþio-
neazã ca o barierã potenþialã în faþa
scãderii acestuia. O trecere semnifi-
cativã a preþului sub Suport creºte
probabilitatea ca acesta sã îºi
continue deprecierea.

ANDREI IACOMI

(continuare în pagina 7)

FOSTUL MINISTRU AL ENERGIEI RÃZVAN NICOLESCU:

“Decizia sã mergem cu
procesul ENEL la Paris -

un risc calculat ºi asumat”
l Statul are de încasat 401 milioane de euro, de la ENEL, dupã arbitrajul de la Paris l “Banii vor
merge la SAPE ºi apoi va fi o decizie a statului român ce va face cu aceºtia”l “Dacã Curtea de la Paris
ar fi decis o sumã mai micã de 250 milioane de euro, aº fi avut astãzi o problemã dificilã de gestionat”

Reporter: Vã rugãm sã ne spuneþi
ce v-a fãcut sã refuzaþi cele 250 de
milioane de euro pe care Enel a pro-
pus sã le acorde statului român în
2014, când eraþi ministru, ºi sã vã
asumaþi responsabilitatea trimiterii
dosarului la Curtea de Arbitraj de la
Paris?

A consemnat

ANCUÞA STANCIU

(continuare în pagina 2)

Compania Enel, care deþine în Ro-
mânia trei dintre opt distribuþii re-
gionale de energie electricã, trebuie
sã plãteascã statului 401 milioane
de euro, potrivit unei decizii recente
a Curþii de Arbitraj de la Paris. Com-
pania ENEL are dreptul o lunã de zile
ca sã facã recurs, dar acesta nu
poate fi pe fond, ci doar pe viciu de
procedurã.
Rãzvan Nicolescu, fostul ministru
al Energiei, a declarat: “Decizia pe
care am luat-o, în 2014, ca minis-

tru al Energiei, de a merge, fãrã
întârziere, la Curtea de Arbitraj a
fost una dificilã, dar corectã. Am
arãtat cã România se poate mobili-
za ºi acþiona hotãrât pentru a-ºi
apãra drepturile ce i se cuvin”. În
opinia domniei sale, decizia de a
acorda statului român suma de
401 milioane euro în litigiul cu
ENEL este una corectã, statul ob-
þinând în acest fel o sumã pe care
nu ar fi putut niciodatã sã o pri-
meascã prin negociere.

GABRIEL DUMITRAªCU:

“Aº sugera autoritãþilor sã cumpere 2-3%
din Electrica cu banii de la ENEL”

(Interviu cu Gabriel Dumitraºcu, fostul ºef al direcþiei de privatizare din
Departamentul pentru Energie, în perioada când statul român a transmis

dosarul cu ENEL la Paris)
Reporter: Cum comentaþi decizia

Curþii de Arbitraj de la Paris în dosarul
în care ENEL este obligatã sã dea 401
milioane de euro statului român?

Gabriel Dumitraºcu: Personal,
mã declar mulþumit de decizia instan-
þei, o consider corectã sub toate aspec-
tele, ºi din punct de vedere al onorabi-

litãþii ºi ca valoare acordatã pachetului
de acþiuni deþinut de SAPE.

ANCUÞA STANCIU

(continuare în pagina 5)

PREªEDINTELE ANAF TRAGE
SEMNALUL DE ALARMÃ

ANAF riscã un colaps
informatic
l Activitãþi fundamentale se pot opri parþial sau
total ºi pot exista chiar pierderi de date din sistem

Lipsa investiþiilor în sistemul in-
formatic central al ANAF are conse-
cinþe deosebit de grave, mai ales în
perioadele de vârf de activitate (cele
din jurul datelor de depunere a de-
claraþiilor fiscale ºi de plãþi a impozi-

telor), deoarece provoacã sincope în
funcþionarea sistemului informatic,
informeazã ANAF într-un comuni-
cat de presã.

A.S.

(continuare în pagina 2)

SERGIU OPRESCU, ARB:

“Trebuie sã reconstruim
încrederea între bãnci ”
l Bancherii avertizeazã
cã existã riscul de
creºtere a dobânzilor
l ARB cere bãncilor sã
accelereze negocierile
cu clienþii
lGheþea: “Suntem
pregãtiþi sã facem faþã unei
dezvoltãri explozive”

Încrederea interbancarã trebuie
reconstruitã, a precizat, ieri, Sergiu
Oprescu, preºedintele Consiliului
Director al Asociaþiei Române a
Bãncilor (ARB). Domnia sa a preci-
zat cã perspectivele sistemului ban-
car în 2017 vizeazã în primul rând
consolidarea încrederii: “Anul aces-
ta trebuie sã creascã încrederea

clienþilor în sistemul bancar ºi a bãn-
cilor în clienþi, încrederea investito-
rilor în bãnci ºi a sistemului bancar
în investitori, dar ºi încrederea
bãncilor în bãnci. Încrederea
interbancarã trebuie reconstruitã”.

EMILIA OLESCU
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